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DAMES EN HEREN,

Uw Advies- en Overlegcomité voor Brussel en
Vlaams-Brabant besprak op 26 november 1998 het
hem toegewezen gedeelte van het ontwerp van
decreet houdende de algemene uitgavenbegroting
van de Vlaamse Gemeenschap voor het begro-
tingsjaar 1999, in samenhang met de beleidsbrief
Brusselse Aangelegenheden  –  Brussel, de uitge-
stoken hand Beleidsprioriteiten 1998  –  1999 (Parl.
St ; Vl. Parl ; 1998-1999, nr. 1199/1).

I. INLEIDING DOOR MEVROUW BRIGITTE
GROUWELS, VLAAMS MINISTER VAN
BRUSSELSE AANGELEGENHEDEN EN
GELIJKEKANSENBELEID

De minister verklaart dat het Vlaamse beleid voor
Brussel in 1999 verder bouwt op de fundamentele
krachtlijnen die eerder reeds werden uitgezet in
het regeerakkoord van 14 juni 1995 en in het
Beleidsplan Brussel van 11 maart 1997, en op het
beleid dat haar voorgangster en zijzelf tot nu toe
voerden.

Het globale Vlaamse beleid voor Brussel blijft
gericht op :

1. de versterking van de Vlaamse aanwezigheid op
alle terreinen in de hoofdstad ;

2. de uitbouw van Brussel als Vlaamse hoofdstad,
die er is voor alle Vlamingen ;

3. de versterking van de hechte band tussen de
Brusselse Vlamingen en de rest van de Vlaamse
Gemeenschap ;

4. de uitbouw van een positieve dialoog en een
constructieve samenwerking met éénieder waar-
mee de Vlamingen in Brussel het terrein delen ;

5. de uitbouw van Brussel als een speerpunt voor
de internationale uitstraling van geheel Vlaande-
ren.

Dit globale Vlaamse beleid voor Brussel heeft
implicaties voor alle beleidsdomeinen.

Brusselse Aangelegenheden is dan ook bij uitstek
een horizontale bekommernis, die door alle minis-
ters gedeeld wordt, maar waarbij de minister van
Brusselse Aangelegenheden een speerpuntfunctie
vervult.

Dit vertaalt zich enerzijds in het coördineren van
het beleid van de Vlaamse regering ten aanzien
van Brussel. Dit houdt onder meer in het opvolgen
van de uitvoering van het Beleidsplan Brussel en
het bewaken van de toepasbaarheid van de Vlaam-
se decreten en regelgeving inzake gemeenschaps-
aangelegenheden op het Brusselse terrein.

Anderzijds worden binnen de bevoegdheid Brus-
selse Aangelegenheden ook specifieke initiatieven
ontwikkeld. Het zijn deze initiatieven die terug te
vinden zijn in de begrotingspost “Brusselse Aange-
legenheden”. En het is vooral bij de evolutie van
deze initiatieven in 1999 dat de minister een korte
toelichting wil verschaffen.

Tenslotte vervult de Vlaamse minister van Brussel-
se Aangelegenheden ook nog een belangrijke rol in
de samenwerking met, en het toezicht op de
Vlaamse Gemeenschapscommissie.

– De begroting Brusselse Aangelegenheden 1999

De begroting Brusselse Aangelegenheden kent in
1999 een gevoelige stijging t.o.v. de vorige jaren.
Ten aanzien van de oorspronkelijke begroting 1998
bedraagt deze stijging globaal 17,5%. Dit is vooral
het gevolg van een aantal nieuwe initiatieven, die
ten dele reeds terug te vinden waren in de voor-
gaande begrotingswijziging.

– Communicatiestrategie

Een eerste reeks initiatieven is te situeren in de uit-
bouw van een Vlaamse communicatiestrategie
voor Brussel. Dit werd reeds vooropgesteld in de
Beleidsbrief 1998, en er werden ook reeds midde-
len voor de opstart hiervan voorzien in de laatste
begrotingswijziging. De voornaamste doelstelling
van deze Vlaamse communicatiestrategie voor
Brussel is de Vlaamse Gemeenschap, en haar
inbreng op diverse terreinen, op een meer zichtba-
re en herkenbare wijze te profileren binnen de
hoofdstad. Dit moet niet alleen ten aanzien van de
eigen Vlaamse achterban gebeuren, maar ook ten
aanzien van alle Brusselse bevolkingsgroepen. De
dynamiek die de Vlaamse gemeenschap ontwikkelt
op de diverse domeinen van het Brusselse maat-
schappelijke leven komt immer de hele hoofdstad
en heel haar bevolking ten goede. Het is dan ook
belangrijk dat heel de Brusselse bevolking (of toch
een zo groot mogelijk gedeelte) hierover geïnfor-
meerd is.

Stuk 15 (1998-1999) – Nr. 13-K 4



– De stadskrant

Een eerste instrument in deze Vlaamse communi-
catiestrategie voor Brussel wordt een nieuwe stads-
krant. Deze stadskrant zal verder bouwen op het
bestaande “Deze Week in Brussel”, maar zal zowel
thematisch als wat betreft haar doelpubliek ruimer
opgevat worden.

Enerzijds verschijnt er een wekelijke Nederlands-
talige stadskrant. Dit weekblad wordt verstuurd
naar alle Brusselse Vlamingen en alle ander geïnte-
resseerden via een adressenbestand. Deze weke-
lijkse stadskrant behandelt culturele en socio-eco-
nomische thema’s, alsook de politieke en stedelijke
actualiteit te Brussel.

Anderzijds verschijnt er een meertalig maandblad.
Dit is uitdrukkelijk en herkenbaar gericht tot de
hele Brusselse bevolking. Het meertalige maand-
blad belandt, samen met de wekelijkse stadskrant,
in alle bussen van het Brussels Hoofdstedelijk
Gewest.

Samen, moeten stadskrant en maandblad, alle
Brusselaars beter informeren aangaande de rol van
de Vlamingen in Brussel. Die grotere zichtbaarheid
is een essentieel element ter versterking van de
Vlaamse aanwezigheid in Brussel, en dit op alle
terreinen. De eerste editie van de nieuwe stads-
krant zal nog dit jaar verschijnen. Hiervoor werden
reeds bij de begrotingswijziging middelen uitge-
trokken. De eerste editie van het meertalig maand-
blad zal omwille van technische redenen in januari
1999 verschijnen.

Voor de subsidiëring van de stadskrant en het
maandblad wordt in 1999 op de nieuwe basisalloca-
tie 33.06 een krediet ten belope van 88 miljoen
frank uitgetrokken.

Ook de Vlaamse Gemeenschapscommissie zal de
stadskrant ondersteunen, met een subsidie ten
belope van 10 miljoen frank in 1999.

– TV-Brussel

Als enige Nederlandstalige niet-openbare regiona-
le TV-zender in Brussel heeft ook TV-Brussel een
belangrijke rol te spelen binnen de Vlaamse com-
municatiestrategie voor de hoofdstad. De nomina-
tum-subsidiëring voor TV-Brussel, vanuit de
Vlaamse Gemeenschap, wordt dan ook gecontinu-
eerd. Hieraan wordt de resultaatsverbintenis
gekoppeld dat TV-Brussel, zowel inhoudelijk als
wat betreft presentatie, werk blijft maken van een
programmatie die alle Brusselaars aanspreekt. Op

deze wijze moet TV-Brussel verder uitgroeien tot
een belangrijk kanaal voor de profilering van de
Vlaamse aanwezigheid en inbreng te Brussel, en
dit niet alleen ten aanzien van de Brusselse Vla-
mingen maar ook ten aanzien van Franstaligen,
migranten en de internationale gemeenschap.

In deze context zal TV-Brussel de toegankelijkheid
van haar informatie voor anderstaligen verhogen.
In 1999 zal een project uitgewerkt worden dat de
ondertiteling in het Frans en het Engels mogelijk
maakt van alle programma’s en nieuwsberichten.
De hiervoor nodige hard- en software wordt in
1998 door TV-Brussel aangekocht, en zal gefinan-
cierd worden vanuit de provisies aangelegd voor de
vernieuwing van het materieel.

Om het vertaalwerk, en de hiermee gepaard gaan-
de extra personeels- en werkingskosten, te dekken
wordt de nominatum-subsidie voor TV-Brussel
onder basisallocatie 33.01 in 1999 opgetrokken tot
35,4 miljoen frank (van 30,2 miljoen frank).

– Contact- en Cultuurcentrum

De vzw Contact- en Cultuurcentrum (CCC) heeft
volgens haar statuten tot doel het Nederlandstalig
cultureel leven te Brussel te bevorderen, onder
meer door de ondersteuning van het Vlaamse ver-
enigingsleven en de versterking van de Vlaamse
aanwezigheid. Het CCC heeft dan ook een belang-
rijke rol te spelen in de profilering van de Vlaamse
aanwezigheid in Brussel, binnen het kader van de
globale Vlaamse communicatiestrategie voor de
hoofdstad.

In 1999 zullen stappen worden ondernomen om
het CCC om te vormen tot een meer performante
organisatie. Daarbij zal ook rekening worden
gehouden met de optie in het Beleidsplan Brussel
om het CCC in de toekomst een meer actieve rol
te laten spelen bij de bekendmaking van Brussel in
Vlaanderen.

Het CCC vervulde tot nu toe een belangrijke
opdracht met de redactie en distributie van Deze
Week in Brussel. De middelen voorzien onder basi-
sallocatie 33.04 voor de redactie en distributie van
Deze Week in Brussel, met name 8 miljoen frank,
worden overgeheveld naar de nieuwe basisallocatie
33.06, zodat de financiering van de stadskrant van-
uit één begrotingspost kan worden geregeld.

Op basisallocatie 33.04 blijft in 1999 aldus nog 15,9
miljoen frank aan middelen ter ondersteuning van
het takenpakket van de CCC.
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– De promotie van de Vlaamse aanwezigheid in
Brussel

Naast de communicatiestrategie, vormt de promo-
tie van de zichtbare aanwezigheid van Vlaamse ini-
tiatieven en van de Nederlandse taal en cultuur in
de hoofdstad de tweede prioriteit voor het beleid
in 1999. Het gaat hier grotendeels om een continu-
ering van het bestaande beleid. Er wordt echter
ook extra budgettaire ruimte gecreëerd voor nieu-
we initiatieven.

Er vinden ook een aantal begrotingstechnische
verschuivingen plaats.

Zo wordt de basisallocatie 12.01 “allerhande uitga-
ven ter bevordering van de Vlaamse aanwezigheid
in Brussel” in 1999 behouden, maar de hier inge-
schreven kredieten worden verminderd met 12,6
miljoen frank, die overgeheveld wordt naar basisal-
locatie 33.03. In het verleden is immers gebleken
dat ondersteuning via subsidies beter inspeelt op
de bestaande initiatieven dan de ondersteuning via
juridische overeenkomsten. Dit impliceert dat
bepaalde initiatieven, zoals de zomerfestivals, die
in 1998 via basisallocatie 12.01 werden onder-
steund in 1999 gesubsidieerd zullen worden via
basisallocatie 33.03 (projectenpot).

Met de resterende 22 miljoen frank op basisalloca-
tie 12.01 zullen o.m. volgende initiatieven ontwik-
keld worden :

1. de heruitgave en/of uitgave van promotiemateri-
aal, brochures, edm.

2. de verderzetting van de promotiecampagne
“Wonen in Brussel”

In 1999 wordt de vroegere basisallocatie 12.02
“allerhande uitgaven voor de uitvoering van het
Beleidsplan Brussel” verlaten en vervangen door
een nieuwe basisallocatie 33.05 “subsidies voor de
uitvoering van het Beleidsplan Brussel”. Aan de
grondslag hiervan liggen de eerder vermelde
begrotingstechnische redenen.

Op de nieuwe allocatie 33.05 worden bovendien
aanzienlijk meer middelen ingeschreven, met name
40 miljoen frank. Hiermee zullen volgende initia-
tieven ondersteund worden :

1. de organisatie en bekendmaking van een flexibel
aanbod taallessen 

2. de sensibilisering voor het gebruik van het
Nederlands in het Brusselse openbare leven

3. andere initiatieven en campagnes om de interes-
se voor het Nederlands bij anderstaligen te stimu-
leren.

De basisallocatie 33.03 “subsidies voor bijzondere
initiatieven ter bevordering van de Vlaamse aan-
wezigheid in Brussel” blijft in 1999 behouden, maar
wordt, zoals reeds aangestipt, aangevuld met een
transfer van 12,6 miljoen frank vanuit basisalloca-
tie 12.01.

In het kader van de promotie van de zichtbare
Vlaamse aanwezigheid in Brussel en van de inter-
nationale uitstraling van Brussel als hoofdstad van
Vlaanderen, wordt in 1999 de subsidiëring van het
Internationaal Kunstenfestivaldesarts, onder basi-
sallocatie 33.02, behouden.

– De samenwerking met de VGC

De VGC zal ook in 1999 een belangrijke eerste-
lijnsfunctie blijven vervullen bij de uitbouw

van Vlaamse voorzieningen en initiatieven te Brus-
sel.

Op basisallocatie 45.01 ontvangt de VGC in 1999
een algemene dotatie ten belope van 504,6 miljoen
frank. Daarnaast zal de VGC ook in 1999 vanuit de
begrotingen van de functioneel bevoegde ministers
toelagen ontvangen voor specifieke beleidsinitia-
tieven. In dit kader kan erop gewezen worden dat
de toelage aan de VGC in het kader van het SIF in
1999 opgetrokken wordt tot 100 miljoen frank.

Daarnaast ontvangt de VGC in 1999 ook nog de
gebruikelijke jaarlijkse dotaties voor uitrusting van
en investeringen in de door de Vlaamse Gemeen-
schap overgedragen infrastructuur. Onder basisal-
locatie 45.02 wordt 5 miljoen frank ingeschreven
voor uitrustingssubsidies. Basisallocatie 45.03
wordt om begrotingstechnische redenen omgezet
in basisallocatie 65.01, waar 45 miljoen frank wordt
ingeschreven voor investeringssubsidies.

– Conclusie

Het beleid en de begroting Brusselse Aangelegen-
heden voor 1999 is erop gericht de Vlaamse
inbreng in de hoofdstad te versterken ; die Vlaamse
inbreng duidelijk zichtbaar en herkenbaar te
maken. Vanuit onze versterkte inbreng, en via onze
versterkte communicatie, reiken wij als Vlaamse
Gemeenschap op een open, positieve en zelfbewus-
te wijze de hand aan iedereen die met ons wil
samenwerken in een geest van wederzijds respect.
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Dat is in het belang van de Brusselse Vlamingen, in
het belang van de hele Vlaamse Gemeenschap, en
in het belang van geheel Brussel.

II. OPMERKINGEN EN VRAGEN VAN DE
LEDEN MET ANTWOORD VAN
MEVROUW BRIGITTE GROUWELS,
VLAAMS MINISTER VAN BRUSSELSE
AANGELEGENHEDEN EN GELIJKE-
KANSENBELEID

– Uitvoering Beleidsplan Brussel

1) Algemeen

Mevrouw Mia De Schamphelaere verklaart dat
haar fractie achter deze beleidsbrief van de minis-
ter staat vooral omdat hiermee wordt aangegeven
dat verder gewerkt wordt aan de uitvoering van
het Beleidsplan Brussel en dat er nieuwe initiatie-
ven aangekondigd worden. Het is een goede zaak
dat voor de uitvoering van het Beleidsplan een
aantal extra-inspanningen ten belope van 40 mil-
joen frank wordt uitgetrokken. Het lid vindt de
klemtonen waar haar fractie aandacht aan besteedt
terug in de beleidsbrief. Belangrijke actiepunten
voor de CVP-fractie zijn de uitbreiding van het
aanbod aan taallessen en de sensibiliseringsaktie
om het Nederlands te promoten in het openbaar
leven en andere campagnes die het Nederlands
kunnen stimuleren bij buitenlanders.

De heer Stefaan Platteau herinnert aan zijn tussen-
komst bij de begroting vorig werkjaar. Hij stelt dat
de voorgestelde begroting en deze beleidsbrief een
stap in de goede richting zijn. Hetzelfde lid is van
oordeel dat de minister rekening gehouden heeft
met zijn kritiek van vorig jaar. De heer Stefaan
Platteau onderstreept dat er minder partijpolitiek
wordt opgetreden ; er is sprake van een meer plu-
ralistische aanpak.

De heer Stefaan Platteau is van oordeel dat er te
weinig aandacht wordt besteed aan de lokaties in
het Brusselse waar de Vlamingen nog relatief sterk
staan. In dat verband vraagt hij dat het beleid voor-
al zou gericht zijn op de ondersteuning van de wes-
telijke kant van Brussel. Hetzelfde lid meent ook
dat de wisselwerking tussen Vlaams-Brabant en
Brussel moet geïntensifieerd worden.

2) Opvolging van het Beleidsplan

De heer Dominiek Lootens-Stael vraagt naar de
stand van zaken van het beloofde (eerste) opvol-
gingsrapport over de uitvoering van het Beleids-

plan Brussel. Dat wordt nu aangekondigd voor het
najaar 1998.

Ook de heer Michiel Vandenbussche verwijst naar
de belofte dat er jaarlijks een rapportage kwam
van de vakministers over de uitvoering van het
Beleidsplan, ook al omdat er sprake is van een
gecoördineerd beleid.

Hetzelfde lid vindt het jammer dat dit eerste rap-
port nog niet klaar is : het had eventueel samen
met de beleidsbrief van de minister kunnen
besproken worden.

Minister Brigitte Grouwels betreurt dat het beloof-
de eerste opvolgingsrapport niet tijdig klaar is
geraakt. Zij verklaart dat dit eerste rapport in zijn
eindfase zit maar dat er problemen waren met het
coördineren van alle gegevens. Minister Brigitte
Grouwels hoopt dit rapport binnen afzienbare tijd
in deze commissie te bespreken. Zij verduidelijkt
dat dit rapport vergezeld zal zijn van een overzicht
van de Brussel-paragrafen in de verschillende
bestaande decreten.

3) Organisatie van taallessen

Ter zake verwijst Mevrouw Mia De Schamphelaere
naar de resultaten van een enquête die het aanvoe-
len van het Nederlands bij Franstalige jongeren (in
Luik) onderzocht. Daaruit bleek dat het Neder-
lands als een bijzonder moeilijke taal wordt erva-
ren. Het organiseren van taallessen (voor andersta-
ligen) is dus uiterst belangrijk. Hetzelfde lid vraagt
of de minister reeds concrete akties op het oog
heeft.

De heer Michiel Vandenbussche vraagt eveneens
een toelichting over de concrete sensibiliseringsak-
ties rond het gebruik van het Nederlands in het
openbaar leven.

Minister Brigitte Grouwels verwijst naar het op
stapel staande project “Parlando” (zie verder
onder “Opvolging project “Oranjebloesems”).
Daarnaast komt er in overleg met de VGC, een
overzicht van alle lokaties in Brussel waar er
Nederlands kan aangeleerd worden.

4) Vierde spoor : SIF-gelden

Mevrouw Cecile Verwimp-Sillis wenst in aanslui-
ting bij de bespreking van het Beleidsplan Brussel
in deze commissie de implementatie van het vierde
spoor “versterking van de leefkwaliteit in Brussel”
te evalueren. Zij verklaart dat armoedebestrijding
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één van de beleidsprioriteiten van deze regering is.
Een evaluatie van de evolutie van de SIF-gelden is
een instrument om deze beleidsopties te beoorde-
len. Uit een vergelijking van de groei van het SIF-
budget ( in 1996 : globaal budget van 4,4 miljard
frank naar 7,4 miljard voor 1999, terwijl voor Brus-
sel het decreet in 1996 een voorafname van 80 mil-
joen frank voorschreef en nu pas voor 1999 Brussel
100 miljoen frank aan SIF-gelden krijgt toebe-
deeld) concludeert hetzelfde lid dat Brussel stief-
moederlijk behandeld wordt. Op basis van de cij-
fers kreeg Brussel in 1996 1,8 % van de totale SIF-
gelden terwijl dit percentage nu in 1999  –  ondanks
het optrekken van het bedrag van 80 naar 100 mil-
joen frank  –  zal dalen tot 1,34 %.

Mevrouw Cecile Verwimp-Sillis benadrukt dat uit
de atlas van professor Kesteloot die gehanteerd
wordt als parameter, blijkt dat zeker in Brussel het
percentage achtergestelde buurten en sites die in
aanmerking komen voor SIF-ondersteuning zeer
hoog is (58%). Hetzelfde lid meent dan ook dat de
zeer grondige besprekingen van het Beleidsplan
Brussel in deze commissie  –  alle vakministers
werden uitgenodigd in deze commissie  –  zeker
moeten resulteren in concrete opties in de begro-
ting 1999. Zij licht daarom het amendement toe dat
door mevrouw Vera Dua en haarzelf bij het pro-
grammadecreet (luik Binnenlandse Aangelegenhe-
den  –  artikel 19) werd ingediend en verworpen in
deze commissie. Het amendement strekt ertoe het
bedrag van SIF-gelden voor Brussel te verhogen
van 80 naar 160 miljoen frank. Mevrouw Cecile
Verwimp-Sillis hoopt dat dit amendement steun zal
krijgen in plenaire vergadering.

De heer Dominiek Lootens-Stael daarentegen
vindt dat de verhoging van de SIF-gelden voor
Brussel (van 80 naar 100 miljoen frank) veel te
veel. Uit de lezing van de brochure waarin de Brus-
selse SIF-projecten worden voorgesteld en op basis
van de foto’s alleen al, weet hij dat de Vlaamse
Gemeenschap niet gediend is met dergelijke pro-
jecten. Hij kant zich tegen het SIF-project in de
Dauwwijk te Anderlecht waar 14 vreemdelingenfa-
milies in zes huizen ondergebracht werden, alsof er
naar de Vlamingen geen sociale impulsen moeten
worden gegeven. De heer Dominiek Lootens-Stael
concludeert dat een verhoging van de SIF-gelden
een totale foute politiek is.

De heer Walter Vandenbossche verklaart dat hij
het eens is met het voorstel van mevrouw Cecile
Verwimp-Sillis om de middelen van het SIF in
Brussel te verhogen. Hij meent dat het even
belangrijk is om dat vlak ook te coördineren. Niet
alleen Vlaanderen maar ook de Franstaligen  –  de

Cocof  –  moet de nodige middelen aanbrengen.
Hetzelfde lid vraagt in dat verband of deze thema-
tiek aan de orde geweest bij de aan de gang zijnde
ronde van de Brusselse gemeentebesturen. Hij ver-
meldt dat bijvoorbeeld de gemeente Anderlecht
30% aan middelen bijlegt bij de verstrekte midde-
len van de Cocof.

De heer Walter Vandenbossche wenst trouwens
duidelijkheid over de aanwending van de 20 mil-
joen frank aan extra middelen die aan Brussel via
het SIF volgend jaar worden toegekend. Hij is van
oordeel dat strategisch gezien in het hoofdstedelijk
gewest de werkgeverswerking als betrokken actor
bij het SIF ontbreekt.

Minister Brigitte Grouwels repliceert dat armoede,
uitsluiting en de leefkwaliteit in de stad niet uitslui-
tend met het instrument van het SIF moeten wor-
den aangepakt. Zij wijst op het kanaal van de pro-
jectsubsidiëring (er bestaat een gids met project-
subsidies). Er is uitdrukkelijk bepaald dat projec-
ten die op de leefbaarheid inspelen, ook in aanmer-
king kunnen komen. Brussel wordt daarenboven
geconfronteerd met een specifiek probleem van
bevoegdheid : Vlaanderen kan enkel ten aanzien
van gemeenschapsmateries optreden, maar de
minister interpreteert dit zo ruim mogelijk.

Minister Brigitte Grouwels benadrukt dat de SIF-
middelen voor Brussel met 20 miljoen frank ver-
hoogd worden. Zij verduidelijkt dat de voorafname
van 80 miljoen frank voor Brussel ingeschreven is
in het SIF-decreet. Het decreet heeft bovendien
voor een termijn van drie jaar trouwens de ver-
schillende verdeelsleutels (voor de gemeenten)
vastgelegd, er bestaat een grote huiver om iets te
wijzigen aan deze criteria. Bijkomende middelen
eisen voor Brussel impliceert dat er minder midde-
len gaan naar andere gemeenten en steden. Minis-
ter Brigitte Grouwels beklemtoont dat de bevoeg-
de minister Leo Peeters ter zake zeer creatief is
geweest en erin geslaagd is Brussel 20 miljoen
frank extra middelen toe te kennen. De minister
besluit dat het nu reeds duidelijk is dat bij de eva-
luatie van het SIF-decreet Brussel meer middelen
moet krijgen.

Ten gronde is de minister het trouwens volledig
eens met de analyse van mevrouw Cecile Verwimp-
Sillis dat armoede en uitsluiting in Brussel procen-
tueel veel hoger scoren dan elders in Vlaanderen.
Zij benadrukt nogmaals dat de institutionele con-
text van Brussel maakt dat de Vlaamse regering
veel minder evident dan bijvoorbeeld in Antwer-
pen kan inspelen op bepaalde noden in Brussel.
Minister Brigitte Grouwels besluit dat de goedkeu-
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ring van het amendement van mevrouw Vera Dua
en mevrouw Cecile Verwimp-Sillis een doos van
Pandora zou openen doordat dan de middelen van
andere steden zouden verminderd worden.

Op de opmerking van de heer Dominiek Lootens-
Stael in verband met het SIF, repliceert de minister
dat dit lid een SIF wenst op raciale basis. De heer
Dominiek Lootens-Stael ontkent dat. Minister Bri-
gitte Grouwels leidt uit de reactie van de heer
Dominiek Lootens-Stael af dat hij wenst dat SIF-
gelden enkel naar zogezegd "rasechte" Vlamingen
mogen toevloeien.

De bemerking dat de werkgevers ook betrokken
moeten worden bij deze projecten, kan de minister
volledig onderschrijven. Zijzelf organiseerde zeer
recent een studienamiddag waaraan de Neder-
landstalige werkgeversorganisaties : het VEV, het
NCMV en het VKW participeerden, om deze pro-
blematiek juist onder de aandacht van de werkge-
vers te brengen. Er werd daar onder meer gepleit
om migrantenjongeren kansen te bieden in bedrij-
ven. De minister verzekert dat er een opvolging
komt van dit symposium.

Mevrouw Cecile Verwimp-Sillis herhaalt haar ver-
zoek om haar amendement in plenaire vergadering
goed te keuren omdat zij geen extra middelen
vraagt, maar een verschuiving van de middelen.

5) Tweede spoor : onderwijs

Mevrouw Cecile Verwimp-Sillis vraagt ook verdui-
delijking in verband met de uitvoering door de
regering van een motie van aanbeveling waarin in
punt 8 sprake is van de uitbouw van Nederlandsta-
lige onderwijsvoorzieningen in Brussel, die het
Vlaams Parlement op 5 juni 1996 goedkeurde en
een resolutie betreffende het Nederlandstalig
onderwijs in Brussel die op 10 juli 1997 door het
Vlaams Parlement werd aangenomen. Hetzelfde
lid verklaart dat zij daarom 

zowel bij het programmadecreet als de onderwijs-
begroting amendementen heeft ingediend die ertoe
strekken het budget Basisonderwijs met 100 mil-
joen frank te verhogen. Zij verwijst in haar argu-
mentatie ook naar artikel 138 van het decreet
Basisonderwijs om aanvullende lestijden te subsi-
diëren met het oog op de extra-opvang van kinde-
ren uit niet-homogene gezinnen. Mevrouw Cecile
Verwimp-Sillis is zich ervan bewust dat strikt geno-
men minister Grouwels niet politiek verantwoor-
delijk is, maar zij hoopt dat de minister vanuit haar
horizontale bevoegdheden inspanningen doet om
deze verhogingen los te krijgen van haar collega’s.

De heer Stefaan Platteau steunt het verzoek om
extra geld uit te trekken voor het Nederlandstalige
onderwijs in Brussel.

Minister Brigitte Grouwels repliceert dat de
Vlaamse regering voor het Nederlandstalige secun-
dair onderwijs in Brussel een bijzondere inspan-
ning deed in vorm van de aanpassing van de omka-
deringsnormen, in het kader van het hervorming
van het secundair onderwijs. In de toekomst zal
aan de tweede en derde graad van Brussels Neder-
landstalig secundair onderwijs een extra omkade-
ring toegevoegd worden. Deze extra omkadering
wordt nu toegevoegd aan de bestaande extra
omkadering voor de eerste graad. Die extra impuls
zit in de ordegrootte van 80 miljoen frank.

Wat de problematiek van het basisonderwijs
betreft, verwijst minister Brigitte Grouwels naar de
reeds maanden aanslepende discussie tussen de
bevoegde minister van Onderwijs en het bevoegde
VGC-collegelid. Het zeer moeizame gesprek wordt
thans opnieuw opgestart en de Vlaamse regering
aanvaardt dat de situatie in Brussel niet vergelijk-
baar is met gelijk welke andere schoolsituatie in
Vlaanderen. Minister Brigitte Grouwels is van oor-
deel dat men naar analogie met hetgeen in de mijn-
streek in Limburg gebeurde, van Brussel een speci-
fiek onderwijsgebied moet maken.

Minister Brigitte Grouwels hoopt deze legislatuur
nog te komen tot een nieuw kader voor het basis-
onderwijs in Brussel. Wellicht resulteert dat niet
onmiddellijk in bijkomende middelen. De minister
onderschrijft wel de analyse van mevrouw Cecile
Verwimp-Sillis in verband met de aanpak van de
meertaligheid.

Mevrouw Cecile Verwimp-Sillis wenst nogmaals te
benadrukken dat haar amendement volledig in de
lijn ligt van de motie van aanbeveling die het
Vlaams Parlement op 5 juni 1996 heeft goedge-
keurd en de resolutie betreffende het Nederlands-
talig onderwijs in Brussel die mede op initiatief van
mevrouw Brigitte Grouwels eveneens door het
parlement op 10 juli 1997 werd gestemd. Hetzelfde
lid is van oordeel dat de regering de moties en
resoluties die door het parlement zijn goedge-
keurd, uit te voeren.

– Sportbeleid

De heer Dominiek Lootens-Stael wenst verduide-
lijking over de afspraken die tussen de bevoegde
Vlaams minister en het bevoegd lid van het VGC-
college werden gemaakt over het toegankelijk
maken van sportinfrastructuur te Brussel. Hij ver-
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wijst terzake naar een resolutie die in het Vlaams
Parlement werd goedgekeurd.

Minister Brigitte Grouwels herinnert eraan dat in
uitvoering van het Beleidsplan Brussel vorig jaar
15 miljoen extra gelden voor sport werden toege-
kend. Thans wordt er in overleg tussen de bevoeg-
de minister van Sport , de VGC en Bloso gepraat
over de invulling van die 15 miljoen frank. De
minister bevestigt dat in de toekomst het afhuren
van sportinfrastructuur zal versterkt worden. Zij
verklaart dat verder moet onderzocht worden
welke concrete behoeften er zijn. Omdat dit nog
niet echt duidelijk is, werd dit jaar geen nieuwe 15
miljoen frank uitgetrokken. Minister Brigitte
Grouwels betreurt dat maar maakt zich sterk om
bij de aanpassing van de begroting op basis van de
resultaten van het onderzoek bijkomende midde-
len te vragen.

– Stadskrant en Contact- en Cultuurcentrum (CCC)

Mevrouw Cecile Verwimp-Sillis vraagt verduidelij-
king over de omschakeling van “Deze Week in
Brussel” naar de nieuwe formule van de Stads-
krant. Zij meent af te leiden uit het laatste versche-
nen nummer van “Deze Week in Brussel” dat men
vanuit het CCC betreurt dat deze week wordt
overgenomen. Het lid heeft de indruk dat er daar-
over onvoldoende of geen overleg is geweest. Zij
vraagt daarover klaarheid.

Mevrouw Mia De Schamphelaere vraagt verduide-
lijking over de wijze waarop het adressenbestand
dat gebruikt wordt voor de verspreiding van het
nieuwe Nederlandstalige weekblad zal worden
opgemaakt. Hetzelfde lid onderlijnt dat er moet
gestreefd worden naar een zo groot mogelijke
bereikbaarheid. Qua thematiek pleit zij er voor
ook het onderwijsleven te Brussel te betrekken in
dit magazine.

De heer Dominiek Lootens-Stael spreekt in ver-
band met het initiatief “De Stadskrant” van een
gemiste kans. Dit lid klaagt de partijpolitiek
samenstelling aan van de nieuwe vzw (3 CVP, 2 SP,
2 VLD, 1 VU en 1 Agalev). Hij beklaagt zich erover
dat het Vlaams Blok niet vertegenwoordigd is in
deze vzw. De vier zogenaamd niet-partijpolitieke
gebonden figuren hebben stuk voor stuk hun spo-
ren verdiend in het verkondigen van hun multicul-
turele geloofsbelijdenis. Hij concludeert dat de par-
tijhorigheid bepaald heeft wie zitting krijgt in deze
vzw. De heer Dominiek Lootens-Stael benadrukt
dat dit gebrek aan pluralisme in strijd is met de cul-
tuurpactwetgeving omdat manifest het Vlaams
Blok wordt geweerd.

De heer Dominiek Lootens-Stael kant zich ook
tegen het gegeven dat de Stadskrant tot taak heeft
duiding te geven. Hetzelfde lid vindt dit een zeer
gevaarlijk pad. In dat verband pleit hij ervoor om
naar analogie met wat bestaat in het medialand-
schap en meer concreet de openbare omroep, in
een klachtenprocedure te voorzien. Concreet pleit
de heer Dominiek Lootens-Stael voor het installe-
ren van een soort van Geschillenraad die klachten
onder meer inzake eenzijdige informatie, behan-
delt.

De heer Dominiek Lootens-Stael wijst op de ver-
wevenheid tussen het takenpakket van het CCC en
de oprichting van de nieuwe vzw De Stadskrant.
Het lid verwijst naar de onderhuidse kritiek die in
het artikel van de voorzitter van de CCC in een
recent nummer van “Deze Week in Brussel” wordt
geventileerd. Het gegeven dat het eerste nummer
van de Stadskrant op 2 december 1998 zou ver-
schijnen, kan geïnterpreteerd worden als een druk-
kingsmiddel om de CCC te forceren haar publika-
tie zeker uit handen te geven. Hij heeft  –  vanuit
zijn lidmaatschap in de raad van beheer van het
CCC  –  de indruk dat de minister de balletjes uit
de soep komt halen en de CCC laat zitten met de
overschot. De heer Dominiek Lootens-Stael ver-
klaart dat het de bedoeling is van de CCC om alle
activiteiten over te laten aan de nieuwe vzw. Het
CCC zou trouwens de intentie hebben om zichzelf
te ontbinden en is vragende partij om alle taken
over te dragen aan de vzw “stadskrant”. De heer
Dominiek Lootens-Stael wijst op het gegeven dat
de minister echter nog steeds een budget van quasi
16 miljoen frank voorziet in haar begroting voor de
werking van het CCC. Hij vraagt of de minister
bereid is in te gaan op het verzoek van het CCC
om alle taken van het CCC over te dragen naar de
nieuwe vzw , gegeven dat het CCC nog steeds in
het bezit is van het adressenbestand ?

De heer Michiel Vandenbussche verklaart dat de
gekozen optie van de Stadskrant in een formule
van en weekblad en een maandblad een goede
zaak is. Hij juicht dit initiatief toe.

Ook de heer Walter Vandenbossche zwaait veel lof
toe naar de Stadskrant. Maar hij vraagt wel enige
verduidelijking om de terechte ongerustheid bij het
personeel over hun toekomst uit te klaren. Hetzelf-
de lid huivert bij de gedachte dat het adressenbe-
stand van de CCC als drukkingsmiddel zou gehan-
teerd worden. Het lid verwijst naar de desbe-
treffende wetgeving op de privacy.

Minister Brigitte Grouwels verduidelijkt dat het
luik “Deze Week in Brussel” van de activiteiten
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van de CCC door een onderzoeksbureau werd
onderzocht. De invalshoek hierbij was op welke
wijze best een stadskrant kan uitgebouwd worden.
Er is daarvoor vergelijkend onderzoek geweest van
bestaande stadskranten (ook in het buitenland).
Tweede aandachtspunt voor dit bureau was de
vraag of de bestaande situatie in het CCC wel de
goede vertrekbasis vormt voor een stadskrant.

Het resultaat van het onderzoek wees uit dat er
nood is aan een afzonderlijke vzw om de nodige
dynamiek op gang te brengen. Het is duidelijk dat
een stadskrant en een maandblad gelinkt moeten
worden met andere communicatiemiddelen zoals
TV-Brussel en “digitaal Brussel”, een website van
de VGC met veel informatie over Brussel. Dit pro-
ject stadskrant werd daarom toevertrouwd aan een
afzonderlijke vzw.

Minister Brigitte Grouwels benadrukt dat er trou-
wens reeds langer sprake was van de noodzaak om
het CCC te herdynamiseren. Zij herinnert eraan
dat haar voorgangster, minister Anne Van
Asbroeck het CCC op het nippertje gered heeft
door het vanuit de begroting Cultuur over te heve-
len naar Brusselse Aangelegenheden. De minister
verklaart dat zij trouwens aan het CCC medege-
deeld heeft dat het gegeven dat er met een stads-
krant wordt gestart via een afzonderlijke vzw, niet
inhoudt dat het CCC aan zijn lot wordt overgela-
ten. Maar het Contact- en Cultuurcentrum moet
wel performanter worden en is toe aan hervor-
ming. De minister betreurt dat het CCC beslist
heeft zijn activiteiten stop te zetten en over te
hevelen naar de nieuwe vzw. Zij benadrukt dat zij
daar niet op aangedrongen heeft. Integendeel, het
was haar verzoek om het CCC te herdynamiseren
en daar middelen aan te besteden.

Indien de raad van beheer van de nieuwe vzw
bereid is deze taken over te nemen, zal de minister
met dit nieuwe gegeven rekening houden.

Het is hoedanook de bedoeling van de minister
een aantal vroegere taken van het CCC verder uit
te werken als onderdeel van de communicatiestra-
tegie die als opdracht aan een extern bureau was
gegeven.

Minister Brigitte Grouwels verduidelijkt dat het
haar bedoeling is naast de Stadskrant een tweede
communicatieluik uit te bouwen rond de idee “ont-
moeting”. Daarin zit de uitbouw van de band Brus-
sel-Vlaanderen. Daarin past het ook lopende initia-
tief “Brussel, in het oog, in het hart” waar Brussel
in zijn aangename kanten wordt voorgesteld en
waar het accent onder meer ligt op Brussel als

woonstad. Tot op heden was dit de eerste opdracht
van het Contact- en Cultuurcentrum : Vlamingen
vertrouwd maken met Brussel. Deze taak moet
behouden blijven en professioneel verder uitge-
bouwd worden.

Een tweede aspect, het uitwerken van de ontmoe-
tingsidee situeert zich in Brussel zelf.

In eerste orde moeten Vlaamse initiatieven in
Brussel bevorderd worden. Daar ligt ondermeer
een taak naar de gemeentebesturen. Minister Bri-
gitte Grouwels stelt dat het de bedoeling moet zijn
in alle tweetalige (vooral gemeentelijke) initiatie-
ven in te breken. De Ronde van de Brusselse
gemeentebesturen leert haar dat de Brusselse bur-
gemeester verrast was over het grote aanbod van
Vlaamse initiatieven in Brussel-stad. Dit is voor de
minister een permanente opdracht.

In tweede instantie is er voor de minister het con-
tact met de anderstaligen. Ter zake verwijst minis-
ter Brigitte Grouwels naar bestaande initiatieven
in de gemeenschapscentra (“Glad to meet you”..).
Maar zij constateert dat deze ontmoetingen té wei-
nig succes hebben en niet voldoende systematisch
aangepakt worden zodat de gemeenschapscentra
deze buitenlanders meer systematisch kunnen con-
tacteren.

Naar structuur toe is de minister van oordeel dat
deze opdrachten in verband met de idee van ont-
moeting best ondergebracht worden in een afzon-
derlijke vzw (een nieuw CCC). Zij hamert erop dat
deze opdrachten op een dynamische en professio-
nele wijze moeten aangepakt worden.

Wat het adressenbestand betreft, verduidelijkt
minister Brigitte Grouwels dat dit over de jaren
heen bijeengesprokkeld werd via lokale gemeen-
schapscentra en de VGC. Het bestand wordt
beheerd door het CCC en zal de basis vormen voor
de verspreiding van de stadskrant. Alle Neder-
landstaligen zullen via het maandblad dat in alle
bussen van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest zal
verspreid worden, uitgenodigd worden om het
weekblad aan te vragen. Op die manier hoopt men
het adressenbestand drastisch uit te breiden. In het
budget is trouwens voorzien dat het huidige
bestand van 55.000 adressen wordt uitgebreid tot
een 80.000 adressen (ook Nederlanders en Fransta-
ligen die het Nederlands machtig zijn). Minister
Brigitte Grouwels verklaart dat men ook wacht
totdat de VGC toegang krijgt tot het Rijksregister
omdat er nu nog steeds onwil bestaat bij gemeente-
besturen om nieuwkomers uit Vlaanderen door te
geven. Dit maakt ook dat de Vlaamse Gemeen-
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schap geen correct onthaalbeleid kan voeren. De
minister blijft dit probleem zeker aankaarten tij-
dens haar ronde van gemeentebesturen.

Wat de opmerking van de heer Dominiek Lootens-
Stael betreft m.b.t. de samenstelling van de vzw
Stadskrant, verklaart minister Brigitte Grouwels
dat het streefdoel was los te komen van de partij-
politieke samenstelling. Dat was één van de oorza-
ken van de inertie van het CCC in het verleden. Er
werd gezocht naar mensen die een inhoudelijke
inbreng kunnen hebben : er werd gezocht naar
mensen die juridisch geschoold zijn, die beheersca-
paciteiten hebben en een terreinkennis hebben in
Brussel. Dat waren de criteria waarop men de raad
van beheer werd samengesteld. De minister vraagt
waar ze mensen vindt die totaal geen aanhorigheid
hebben. De heer Dominiek Lootens-Stael repli-
ceert dat toevallig het aantal mandaten in de raad
van beheer overeenstemt met de getalsterkte van
de politieke fracties in de VGC. De vier zogezegd
neutrale personen zijn voor de heer Dominiek
Lootens-Stael de profeten van de multicultuur.

Minister Brigitte Grouwels benadrukt dat de statu-
ten van deze vzw aantonen dat deze vzw een dyna-
misch geheel blijft waar pluralistisch zal gewerkt
worden. De vzw treedt als het ware op als een col-
lectief en is voor de minister een staaltje van onaf-
hankelijkheid omdat de politieke samenstelling
verlammend werkt. De heer Dominiek Lootens-
Stael repliceert dat die politieke samenstelling er
wel degelijk is. De minister verklaart dat deze men-
sen hun politieke aanhorigheid niet laten primeren.
Er volgt een discussie over de vraag of deze vzw al
dan niet valt onder de bepalingen van de cultuur-
pactwetgeving waarbij enerzijds de heer Dominiek
Lootens-Stael beweert dat het Cultuurpact van
toepassing is vermits deze vzw leeft van de gratie
van de overheid en subsidies en anderzijds minister
Brigitte Grouwels die stelt dat het Cultuurpact niet
geldt. Men kan zelfs volgens de minister discussië-
ren over de vraag of het CCC onder het Cultuur-
pact viel. Minister Brigitte Grouwels benadrukt dat
voor de eerste maal geen leden van kabinetten
werden geparachuteerd in deze vzw. Er is slechts
een waarnemer vanuit de VGC en de Vlaamse
Gemeenschap aanwezig. Tot slot verduidelijkt de
minister dat er geen sprake kan zijn van politieke
duiding. Het is niet de bedoeling dat de Stadskrant
politieke duiding gaat geven maar het is de bedoe-
ling om zichtbaar te maken van wat er in Brussel
op het terrein gebeurt : louter informatie brengen.

Minister Brigitte Grouwels engageert zich om zo
vlug mogelijk duidelijkheid te scheppen naar het
personeel over hun toekomstige situatie.

– Communicatiestrategie

In het kader van de Vlaamse communicatiestrate-
gie voor Brussel dringt mevrouw Mia De Schamp-
helaere aan dat de verschillende mediakanalen
langs waar informatie wordt verspreid uitgebreid
wordt met de onderwijssector. Dit kan een belang-
rijke hefboom zijn in een informatiebeleid.

– TV-Brussel

De heer Dominiek Lootens-Stael noteert dat de
minister in verband met TV-Brussel sprak over een
resultaatsverbintenis. Hij vraagt op welke wijze
men gaat toetsen hoe TV-Brussel zijn opdrachten
waarmaakt ? 

De heer Stefaan Platteau steunt het initiatief om
ondertiteling te voorzien voor Engels- en Franstali-
gen op TV-Brussel.

Minister Brigitte Grouwels verduidelijkt dat TV-
Brussel zal starten met meertalige ondertiteling. Er
was met TV-Brussel een gesprek over het gebruik
van het Nederlands op de zender. Uit de praktijk
blijkt dat er meer en meer anderstaligen in het
Nederlands worden geïnterviewd. De minister ziet
dus een goede evolutie op dat vlak.

– Ronde van de Brusselse gemeentebesturen

Mevrouw Mia De Schamphelaere wenst een stand
van zaken van de aan de gang zijnde “Ronde van
de Brusselse gemeentebesturen” die minister
Grouwels samen met de minister-president op het
getouw heeft gezet.

Ook de heer Etienne Van Vaerenbergh wil infor-
matie over dit initiatief en verder geplande opvol-
ging daarvan. Op basis van verslagen in de media
over de Ronde van de Gemeentebesturen is de
heer Walter Vandenbossche van oordeel dat er één
essentieel element ontbrak in deze démarches. In
hoeverre heeft men de tientallen taalklachten die
tegen gemeentebesturen werden neergelegd,
onderzocht : zijn de adviezen van de VCT nage-
trokken en werden de beleidsverantwoordelijken
van de gemeentebesturen geconfronteerd met deze
klachten ? De heer Walter Vandenbossche is enigs-
zins gestoord door het triomfalisme van sommige
schepencolleges over hun ontmoeting met de
minister-president en minister Brigitte Grouwels.

Minister Brigitte Grouwels repliceert dat tot op
heden minister-president Luc Van den Brande en
zijzelf Brussel-Stad en Anderlecht hebben bezocht
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in het kader van de ronde van de gemeentebestu-
ren. Zij wenst niet overhaast tewerk te gaan ook al
omdat dergelijke werkbezoeken een serieuze voor-
bereiding vergen in die zin dat er een inventaris
dient gemaakt te worden van alle bestaande
Nederlandstalige initiatieven in de desbetreffende
gemeente. De minister verklaart dat er ook eerst
gepraat wordt met de Vlaamse mandatarissen van
de gemeente die bezocht wordt. Op basis van deze
voorbereiding wordt de concrete agenda van het
werkbezoek opgemaakt.

Minister Brigitte Grouwels kondigt aan dat er nu
afspraken worden gemaakt om Molenbeek, Sint-
Agatha-Berchem, Jette, Koekelberg, Evere en Sint-
Pieters-Woluwe te bezoeken.

Het blijft bovendien niet bij een éénmalig werkbe-
zoek want er komt telkens een opvolging in de
vorm van een werkgroep waaraan langs de ene
zijde ambtenaren van de Vlaamse Gemeenschap
en de VGC en langs de andere kant van de desbe-
treffende gemeente aan participeren. Dat is onder-
tussen gebeurd voor de Stad Brussel en hetzelfde
zal gebeuren voor Anderlecht.

– Gids Nederlandstalige voorzieningen

Mevrouw Mia De Schamphelaere vraagt of er een
positieve respons is van de Brusselse gemeentebe-
sturen op het initiatief om een gids uit te geven van
Nederlandstalige voorzieningen in de Brusselse
gemeenten.

Minister Brigitte Grouwels verduidelijkt dat er
inderdaad gewerkt aan een dergelijke gids per
gemeente. De basis hiervoor vormt de voorberei-
ding van de ronde van de gemeentebesturen. Deze
inventaris kan dan aangevuld worden met info van-
uit de gemeente zelf. De minister stipt aan dat de
Cocof trouwens ook een dergelijk initiatief heeft
genomen.

– Opvolging project “Oranjebloesems”

Mevrouw Mia De Schamphelaere wenst verduide-
lijking over de opvolging van het project Oranje-
bloesems dat door de voorgangster van de minister
in 1997 werd georganiseerd. Het lid verklaart dat
haar fractie vragende partij om samen met Neder-
land dit initiatief verder te zetten. In dat verband
vraagt zij ook naar de stand van zaken m.b.t. de

plannen rond een Vlaams-Nederlands Huis te
Brussel.

Minister Brigitte Grouwels repliceert dat er inder-
daad een initiatief gepland is in het verlengde van
het project Oranjebloesems van 1997. Vlamingen
en Nederlanders zullen in het voorjaar van 1999
samengebracht worden in het project
“Parlando”dat essentieel draait rond taal en spre-
ken. Dit project is uitbesteed aan het Vlaams
Theaterinstituut en een nieuwe vzw “Het
Beschrijf” die onder meer “het grote beschrijf” en
ook de literaire salons van de Brusselse Hoofdste-
delijke Bibliotheek organiseert. De minister ver-
klaart dat de betrokkenheid van de Nederlandse
ambassade bij dit project verzekerd is. Zij hoopt
binnen de eerstkomende weken een eerste zicht te
krijgen op mogelijke projecten.

– Gemengde Ambtelijke Commissie

Mevrouw Mia De Schamphelaere en de heer
Dominiek Lootens-Stael vragen of de geglobali-
seerde resultaten van de opdracht die aan de
Gemengde Ambtelijke Commissie, waarvan sprake
in de Beleidsbrief van de minister en waarvan aan-
gekondigd werd dat zij in het najaar van 1998
beschikbaar zullen zijn, reeds bekend zijn ? Voor
de heer Michiel Vandenbussche is de relatie tussen
dit rapport en het opvolgingsrapport over het
Beleidsplan Brussel niet erg duidelijk.

– Samenwerking met de VGC

De heer Dominiek Lootens-Stael maakt zijn
beklag over de wijze waarop in de Vlaamse
Gemeenschapscommissie tewerk gegaan wordt. Hij
stelt dat hem in de VGC als parlementslid het recht
wordt ontzegd te interpelleren onder meer over
een subsidie van 800.000 frank die Collegelid Jos
Chabert uitgetrokken heeft voor een sociaal taal-
bureau. Hij kreeg als antwoord dat de Raad van de
VGC Ter zake niet bevoegd is. De heer Dominiek
Lootens-Stael vraagt dat minister Brigitte Grou-
wels als voogdijminister haar verantwoordelijkheid
moet nemen en de voorzitter van Raad van de
VGC moet daarop wijzen. Hij wenst geïnformeerd
te worden over de mate waarin de minister
optreedt tegen deze beslissingen binnen de VGC
en op welke wijze de minister wordt geïnformeerd
door de Raad van de VGC.
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De heer Walter Vandenbossche benadrukt dat hij
de hoeder moet zijn dat de VGC niet de spreekbuis
van extreem-rechts wordt. De heer Joris Van Hau-
them vraagt of dit betekent dat men het controle-
recht maar moet opzij schuiven ? De heer Walter
Vandenbossche repliceert dat de opmerkingen van
het Vlaams Blok steeds op democratische wijze
weerlegd worden door de voorzitter van de Raad
van de VGC.

De heer Walter Vandenbossche verklaart dat de
VGC zijn financiële limiet bereikt heeft. Er wordt
weliswaar een begroting ingediend waarin een aan-
tal ernstige besparingen worden opgelegd en die de
steun geniet van de VLD en de VU. Hetzelfde lid
dringt aan dat naar de toekomst toe met de Vlaam-
se regering moet worden onderhandeld hoe de
financiële middelen worden geconfirmeerd naar de
opdrachten van de VGC.

Wat de klachten van het Vlaams Blok betreft over
de werking van de VGC (ontvankelijkheid inge-
diende interpellatieverzoeken, ...) verklaart minis-
ter Brigitte Grouwels dat zij niet op de hoogte is
van de interne zaken van de Raad van de VGC. De
minister verwijst naar de nota d.d. 28 september
1998 van de dienst Studie en Advies van het
Vlaams Parlement over de draagwijdte van de
voogdij over de VGC waarin wordt gesteld dat
“besluiten of maatregelen die enkel door de Raad
van de VGC genomen worden om de interne wer-
king van dit orgaan te regelen, niet onder het admi-
nistratief toezicht te lijken vallen. De minister zal
vragen dat ook de Vlaamse Gemeenschap een
advies verleent over de problematiek van de voog-
dij.

De heer Herman Suykerbuyk, voorzitter van de
commissie herinnert aan de afspraak dat deze com-
missie op basis van dit advies van de dienst Studie
en Advies van het Vlaams Parlement een debat zal
organiseren over dit thema.

De heer Dominiek Lootens-Stael repliceert dat
zelfs als deze studienota wordt gevolgd, er een pro-
bleemsituatie blijft. Telkens als men hem in de
Raad van de VGC het recht ontzegd te interpelle-
ren over aangelegenheden die puur de bevoegd-
heid zijn van de VGC, verplicht men de heer Domi-
niek Lootens-Stael daarover te interpelleren in het
Vlaams Parlement.

De minister verklaart dat aan de VGC de begro-
tingsbehoeften werden opgevraagd. Er stelt zich
evenwel ook een probleem van timing : de opmaak
van de begroting van de Vlaamse Gemeenschap

start in de maand mei, terwijl de VGC die operatie
pas aanvangt in september. De minister is het eens
om naar 2000 toe een onderzoek te doen of er
behoefte is aan bijkomende middelen voor de
VGC-dotatie vanuit het Vlaams Parlement. De
minister wijst er op dat de VGC naast haar dotatie
vanuit het Vlaams Parlement ook beschikt over
rechtstreekse onderwijsmiddelen voor haar eigen
onderwijs ten belope van 332 miljoen frank. Daar-
enboven zijn er de rechtstreekse middelen ten
belope van 244 miljoen frank die voortspruiten uit
de toepassing van de decreten (o.m SIF). Globaal
heeft de VGC dus een pot van 1.081 miljoen frank
ter beschikking zonder rekening te houden met de
trekkingsrechten en de middelen die de Vlaamse
Gemeenschap rechtstreeks  –  zonder tussenkomst
van de VGC  –  in Brussel aanwendt.

– Driemaandelijkse taalrapporten

De heer Etienne Van Vaerenbergh vraagt naar de
stand van zaken in verband met het overmaken
van de driemaandelijkse taalrapporten van de
Brusselse regering. Er werd indertijd overeengeko-
men dat deze rapporten via de bemiddeling van
minister Brigitte Grouwels aan de leden van dit
Advies- en Overlegcomité worden overgemaakt.
Het lid vraagt naar de laatste rapporten.

Minister Brigitte Grouwels verklaart dat zij op een
ernstig probleem is gestoten in de Gemeenschap-
pelijke Gemeenschapscommissie. Het bevoegd
Nederlandstalig Collegelid weigert aan de minister
als vertegenwoordiger van de Vlaamse Gemeen-
schap, de driemaandelijkse taalrapporten over te
maken omdat zij dit rapport zogezegd ook bezorgt
aan het Vlaams Blok. De minister heeft hem mede-
gedeeld dat zij zoals haar voorgangster deze rap-
porten via het communicatienetwerk bezorgt aan
de leden van het Advies- en Overlegcomité voor
Brussel en Vlaams-Brabant van het Vlaams Parle-
ment. De minister beschouwt dit als een zeer ern-
stig incident. Zij heeft ondertussen ook vastgesteld
dat er geen nieuwe taalrapporten bij het College
van het GGC worden ingediend. Zij verklaart dat
als er niet snel een oplossing uit de bus komt, zij
hier een openlijk incident van maakt.

– Samenwerkingsakkoorden met Brussels Gewest

De heer Etienne Van Vaerenbergh vraagt aandacht
voor het principieel samenwerkingsakkoord tussen
Brussel en Vlaanderen over de problematiek van
de gemeenschappelijke mobiliteitsproblemen : het
lid meent dat in dat verband dat de rechtstreekse
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aansluiting van de luchthaven te Zaventem op de
HST kan tegenstrijdig worden met de voorkeur
van de NMBS die Schaarbeek wil uitbouwen. De
belangen van Brussel en Vlaanderen kunnen daar
dus tegenstrijdig zijn.

Minister Brigitte Grouwels is het eens om het
gesprek aan te gaan over het geschetste mobili-
teitsprobleem. Er moet eerst samen aan tafel geze-
ten worden. Er bestaat een technische werkgroep
die uitvoering moet geven aan dit mobiliteitsthe-
ma. Deze werkgroep wordt voorgezeten door een
Brussels ambtenaar die Vlaming is. De minister
verklaart dat het specifiek probleem van het TGV-
station bekend is en veel zoniet alles te maken
heeft met plaatsgebrek in Zaventem.

– KVS

De heer Michiel Vandenbussche vraagt naar een
stand van zaken in verband met de renovatie van
de KVS ? Zal de KVS in het jaar 2000 klaar zijn ?

Minister Brigitte Grouwels verklaart dat de reno-
vatie van de KVS niet zal afgewerkt zijn in het jaar
2000. Talrijke podia in Brussel (Paleis voor Schone
Kunsten, Beursschouwburg) zullen overigens in
2000 gesloten zijn. De minister stelt dat zij m.b.t.
voortgang van het KVS-dossier eerstdaags een ver-
gadering organiseert waar de bevoegde ministers
(Martens, Chabert), de VGC, burgemeester De
Donnea en de Vlaamse schepen van Brussel,
Derons worden op uitgenodigd.

– Informatiecentrum voor werkzoekenden

De heer Michiel Vandenbussche is van oordeel dat
de problematiek van tewerkstelling moet bekeken
worden in overleg met de bevoegde minister. Het
lid vraagt informatie over het informatiecentrum
voor werkzoekenden.

Minister Brigitte Grouwels verklaart dat de
Vlaamse regering het hardnekkige werklozenpro-
bleem in Brussel (met 60.000 langdurige werklo-
zen) mee wil aanpakken. Daartoe zal de VDAB
het opleidingsaanbod verhogen in Brussel. Er
wordt een informatiecentrum voor werkzoekenden
te Brussel opgericht om haar aanbod meer zicht-
baar te maken. De bespreking daarover is volop
bezig.

De heer Etienne Van Vaerenbergh stelt voor dat de
VDAB naar analogie met wat er gebeurt in de zes

faciliteitengemeenten zelf zuilen (met hun aanbod)
plaatst in de Brusselse gemeenschapscentra.

– Contact met de internationale gemeenschap

De heer Walter Vandenbossche verwijst naar de
lopende gesprekken van de VGC met leden van de
internationale gemeenschap. Het lid verklaart dat
vele buitenlanders zich vragen stellen over de
afwezigheid van een onthaalbeleid van de Vlaamse
gemeenschap wanneer zij zoveel jaren terug naar
dit land kwamen. De heer Walter Vandenbossche
dringt aan dat de Vlaamse Gemeenschap een ern-
stig onthaalbeleid zou organiseren.

In verband met de toekenning van gemeentelijk
stemrecht aan EU-onderdanen is de heer Herman
Suykerbuyk van oordeel dat het aan minister Bri-
gitte Grouwels als bevoegd minister toekomt om
die maatregelen te treffen die de afstand tussen de
EU-onderdanen en de Vlamingen verkleinen. Hij
vraagt ter zake naar de geplande initiatieven.

Minister Brigitte Grouwels meent dat de opmer-
king van de heer Walter Vandenbossche m.b.t. de
afwezigheid van een onthaalbeleid moet gerelati-
veerd worden. Op het ogenblik dat deze mensen
naar België kwamen, zaten we nog in het unitaire
België. De minister is ervan overtuigd dat het ini-
tiatief dat de VGC op stapel zet, een zeer goed pro-
ject is.

– Wonen in Brussel

De heer Walter Vandenbossche weet dat dit project
loopt als een trein. Hij kreeg graag een stand van
zaken met concrete cijfers.

Minister Brigitte Grouwels hoopt begin volgend
kalenderjaar een nieuwe evaluatie te maken die
ook gepaard zal gaan met cijfermateriaal.

Uit een eerste evaluatie bleek dat er ongelooflijk
veel telefonische oproepen binnenkomen bij het
infocentrum. Zij kan daar geen concrete cijfers
opplakken van mensen die effectief zich in Brussel
komen vestigen.

– De Lijnsite

De heer Walter Vandenbossche verklaart dat de
Lijnsite in Kuregem hem zorgen baart. Hij bena-
drukt dat het hoogstdringend is dat alle betrokken



Stuk 15 (1998-1999) – Nr. 13-K 16

actoren aan tafel komen om een project uit te wer-
ken . Het lid verklaart dat er privé-investeerders
zijn die met de Vlaamse regering aan tafel willen
zitten om contracten te onderhandelen. Hij dringt
aan dat de minister terzake een initiatief neemt
omdat de tijd dringt.

Minister Brigitte Grouwels repliceert dat zij daar-
toe een vergadering had georganiseerd, maar die
werd dan verzoek van de heer Walter Vandenbos-
sche afgeblazen. De heer Walter Vandenbossche
antwoordt dat dit gebeurde omdat de functioneel
bevoegde minister niet kwam. Minister Brigitte
Grouwels verklaart dat de bouw van het gebouw
van De Lijn in Leuven vertraging oploopt wat iets
meer marge oplevert in Kuregem. Hoedanook
deelt de minister de zorg van de heer Walter Van-
denbossche.

III. ARTIKELSGEWIJZE BESPREKING EN
INDICATIEVE STEMMINGEN

De commissie formuleert geen opmerkingen bij de
desbetreffende artikels van het ontwerp van
decreet, noch bij de begrotingstabel.

De artikels en de desbetreffende begrotingstabel
van het ontwerp van decreet houdende de algeme-
ne uitgavenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1999 (bevoegdheden
van minister Brigitte Grouwels, minister van Brus-
selse Aangelegenheden) worden bij indicatieve
stemming telkens aangenomen met 6 stemmen
tegen 2, bij 3 onthoudingen.

De verslaggever, De voorzitter,

Michiel  Herman
VANDENBUSSCHE SUYKERBUYK


